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   PROTOKÓŁ Nr 75.2018 

Z posiedzenia Komisji Rewizyjnej 

z dnia 29 maja 2018 roku 

Obecni: 

1. Mirosław Sobczak – Przewodniczący Komisji 

2. Urszula Pankowska – Zastępca Przewodniczącego 

3. Włodzimierz Malinowski – Członek Komisji 

4. Robert Pacuszka – Członek Komisji 

5. Katarzyna Sadurska – Członek Komisji 

6. Waldemar Sitek – Członek Komisji 

Dodatkowo w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Pan Rafał Wiatrak – Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej i 

Mieszkaniowej w Tłuszczu 

2. Pan Grzegorz Czuba – mieszkaniec Gminy Tłuszcz 

Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Mirosław Sobczak 

i zaproponował następujący porządek: 

1. Omówienie spraw związanych z korzystaniem z punktu zlewnego 

oczyszczalni ścieków. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

3. Sprawy różne. 

4. Ustalenie terminu kolejnego posiedzenia Komisji. 

Porządek został przyjęty. 

Ad 1. 

Przewodniczący Mirosław Sobczak przypomniał zebranym, że obecnemu na 

posiedzeniu Panu Grzegorzowi Czubie, jak również innym przedsiębiorcom 

zajmującym się wywozem nieczystości płynnych nie została przedłużona umowa 

uprawniająca do korzystania z punktu zlewnego znajdującego się przy 

oczyszczalni ścieków w Tłuszczu. W kwestii tej Rada Miejska podejmowała 

uchwałę, która określała regulamin punktu zlewnego. Należy wyjaśnić jakie są 

przyczyny wprowadzenia ograniczenia z korzystania z tego punktu. 
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Dyrektor ZGKiM Rafał Wiatrak poinformował zebranych, że może odnosić się 

jedynie do sytuacji jaką zastał obejmując stanowisko Dyrektora 25 września 2017 

roku. Wówczas umowy z prywatnymi przedsiębiorcami nie obowiązywały już od 

grudnia 2016 roku. 

Pan Grzegorz Czuba poinformował, że co roku umowy przedłużano aneksem. 

Niestety na 2017 rok takiego przedłużenia nie uzyskano. W sprawie tej składane 

były pisma. W roku 2017 obowiązywał limit dowożonych ścieków. Na dzień 

dzisiejszy sytuacja jednak uległa poprawie. Mimo tego prywatni dostawcy w 

dalszym ciągu nie mogą korzystać z punktu zlewnego. 

Pan Rafał Wiatrak wyjaśnił, że w kwestii limitów nic nie uległo zmianie i nadal 

obowiązują. Każde urządzenie technologiczne ma swoje parametry i mimo 

przeprowadzonej hermetyzacji nie ma możliwości ich przekroczenia. Należy 

również mieć na uwadze, że budowane i przyłączane są kolejne odcinki 

kanalizacji sanitarnej, które oczyszczalnia również musi uwzględniać w 

dziennych limitach. Zadaniem Dyrektora jest odpowiednie wywarzenie ilości 

zarówno ścieków dopływających jak i dowożonych, aby ponownie nie doszło do 

sytuacji, w której mieszkańcy zgłaszali skargi na uciążliwości związane z pracą 

Zakładu. Rada Miejska podjęła Uchwałę w sprawie przeprowadzenia 

hermetyzacji oczyszczalni ścieków. Po wprowadzeniu jej przeprowadzeniu i 

wprowadzeniu zmian w zakresie dowożenia ilości ścieków mieszkańcy nie skarżą 

się na uciążliwości odorowe. Obecna sytuacja jest zgodna z uchwalonym 

regulaminem. Punkt zlewny funkcjonuje w godzinach jakie są w nim określone. 

Przewodniczący Mirosław Sobczak zauważył, że w regulaminie istnieje także 

zapis, który określa, że jeżeli dostawca spełnia określone wymogi to powinna 

zostać podpisana z nim umowa.  

Radny Włodzimierz Malinowski zapytał, czy istnieje możliwość, aby prywatni 

przedsiębiorcy ponownie mogli oddawać ścieki do punktu zlewnego. 

Dyrektor ZGKiM zauważył, że w jego ocenie na dzień dzisiejszy jest to 

niemożliwe.  

Radny Robert Pacuszka zapytał ile pojazdów zakupił ZGKiM  w okresie, w 

którym nie podpisano umów z przedsiębiorcami i czy nie można dziennych 

limitów rozdzielić pomiędzy pojazdy prywatnych przedsiębiorców a ZGKiM. 

Pan Rafał Wiatrak przypomniał, że może odnosić się jedynie do sytuacji jaką 

zastał obejmując stanowisko we wrześniu 2017 i od tamtej Zakład nie zakupił 
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żadnego pojazdu. W kwestii rozdzielenia dziennych limitów wiązałoby się to z 

koniecznością zwolnienia pracowników i sprzedaży pojazdów, które są w 

posiadaniu ZGKiM. Pan Grzegorz Czuba nie jest indywidualnym przypadkiem, 

ponieważ wszyscy prywatni dostawcy otrzymali analogiczne ograniczenia. 

Zakład budżetowy nie jest jednostką działającą w ramach kodeksu spółek 

handlowych więc w tym przypadku nie można mówić o konkurencji. ZGKiM ma 

zaspokajać potrzeby mieszkańców i tak się dzieje. Oczyszczalnia ma określone 

możliwości przerobowe, które na dzień dzisiejszy są osiągnięte. Nie można 

dopuścić do sytuacji, w której mieszkańcy znów będą skarżyć się na uciążliwości 

związane z pracą oczyszczalni.  

Pan Grzegorz Czuba zauważył, że po wprowadzeniu limitów i ograniczeń 

prywatni przedsiębiorcy zajmujący się wywozem nieczystości płynnych również 

musieli pozwalniać pracowników, a nawet zamknąć działalność. On sam jest 

mieszkańcem Tłuszcza, odprowadza podatki w Gminie, usługi które prowadzi 

również skierowane są na potrzeby mieszkańców Gminy Tłuszcz. Wcześniejsze 

ograniczenia wynikały ze źle przeprowadzonej modernizacji oczyszczalni 

ścieków. W chwili obecnej Zakład przejął większość klientów, ponieważ nie 

musiał podnieść kosztów, jakie ponoszą prywatni przedsiębiorcy w związku z 

dojazdem do oddalonych oczyszczalni ścieków. 

Przewodniczący Mirosław Sobczak zapytał czy oczyszczalnia posada możliwości 

techniczne aby przyjmować prywatnych dostawców. 

Pan Rafał Wiatrak odpowiedział, że w jego ocenie na dzień dzisiejszy 

oczyszczalnia nie powinna przyjmować dodatkowych ścieków dowożonych – 

Dyrektor poprosił o zaprotokołowanie tej wypowiedzi. 

Radny Robert Pacuszka stwierdził, że skoro nie da się rozszerzyć dziennych 

limitów na dowóz ścieków to należy obecne normy rozdzielić pomiędzy ZGKiM 

a prywatnych dostawców. Są oni podatnikami Gminy Tłuszcz. Przez 

wprowadzenie limitów, kilku lokalnych przedsiębiorców zajmujących się 

wywozem nieczystości musiało zwolnić pracowników lub całkowicie zamknąć 

działalność (Radny również poprosił by ta wypowiedź znalazła się w protokole). 

Pan Rafał Wiatrak zauważył, że w takim wypadku nastąpiłaby konieczność 

zwolnienia pracowników i sprzedaży pojazdów w ZGKiM. 

Radna Urszula Pankowska zapytała ile pojazdów posiada w tym momencie 

ZGKiM. 
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W odpowiedzi Dyrektor zakładu udzielił informacji że obecnie w użytkowaniu są 

4 pojazdy. 

Pan Grzegorz Czuba zauważył, że przez lata pracy na rynku zdobył wielu stałych 

klientów. Niestety ostatnio stracił wielu z nich ponieważ był zmuszony podnieć 

ceny za wykonywane usługi, co spowodowane jest faktem, że obecnie musi 

dowozić ścieki do oddalonych punktów zlewnych. Poinformował zebranych, że 

został ostatnim prywatnym dostawcą nieczystości na terenie Gminy, ponieważ 

dla innych stało się to nieopłacalne. 

Pan Rafał Wiatrak zauważył, że Rada Miejska podjęła uchwałę o budowie nowej 

oczyszczalni ścieków. W tej chwili sukcesywnie wykupowane są grunty pod tą 

inwestycję. Kiedy powstanie nowa oczyszczalnia ścieków obowiązujące w niej 

limity na pewno pozwolą na to, aby prywatni dostawcy również mogli dowozić 

nieczystości. 

Radny Robert Pacuszka powiedział, że w myśl uchwały Rady Miejskiej Pan 

Grzegorz Czuba ma prawo dostarczać nieczystości do funkcjonującej 

oczyszczalni ścieków. Należy rozwiązać zaistniała sytuację. 

Pan Rafał Wiatrak zauważył również, że zgodnie z uchwałą z uwagi na 

ograniczoną przepustowość oczyszczalni, będzie ustalany dla wszystkich 

dostawców harmonogram ilości ścieków dowożonych, który jest sporządzony  

przez odbiorcę. Jak wiadomo odbiorcą jest ZGKiM, który to decyduje jakie są 

obecnie możliwości przerobowe oczyszczalni. Odpowiedzialność za prawidłową 

pracę oczyszczalni spoczywa na jej Dyrektorze.  

Radny Robert Pacuszka zauważył, że należy dzienne normy ścieków dowożonych 

rozpisać również na prywatnych przedsiębiorców. 

Przewodniczący Mirosław Sobczak powiedział, że skoro ZGKiM nie przewiduje 

na chwilę obecną podpisywania umów z prywatnymi dostawcami to należałoby 

zmienić obowiązujący regulamin lub go uchylić. 

Pan Rafał Wiatrak przypomniał, że Zakład nie jest przedsiębiorstwem. Jest to 

jednostka gminna, która ma za realizować interesy mieszkańców. Nie można 

wybiórczo traktować różnych podmiotów gospodarczych. Rozpisując dzienny 

limit na dostawców prywatnych, trzeba uwzględnić ich wszystkich. W taki sposób 

doszłoby do likwidacji całego taboru ZGKiM zajmującego się dowozem 

nieczystości. 
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Przewodniczący Mirosław Sobczak zauważył, że w wielu oczyszczalniach udaje 

się rozdzielić dzienny limit w taki sposób, aby prywatni dostawcy mogli korzystać 

z miejscowych punktów zlewnych. 

Pan Rafał Wiatrak odpowiedział, że w okolicznych oczyszczalniach są 

ograniczenia w dowozie ścieków, chociażby w Łochowie. 

Radny Robert Pacuszka zauważył, że mimo ograniczeń prywatni dostawcy 

również mogą oddawać tam nieczystości płynne. Zakład nie może przejąć całego 

rynku w tym zakresie, ponieważ nie jest to zgodne z uchwałą Rady Miejskiej 

podjętej w tej kwestii. 

Radny Waldemar Sitek zapytał, ilu pracowników zatrudnia ZGKiM i ilu spośród 

nich jest kierowcami pojazdów asenizacyjnych. 

W odpowiedzi Pan Rafał Wiatrak udzielił informacji, że Zakład zatrudnia około 

30 pracowników z czego kilku z nich posiada uprawnienia na różnego rodzaju 

pojazdy w taki sposób, aby uniknąć przestojów.  

Radny Robert Pacuszka powiedział, że należy dać szansę prywatnym 

przedsiębiorcom i w myśl uchwały podpisać z nimi umowy na dowóz nieczystości 

płynnych. Pracowników ZGKiM można zagospodarować w inny sposób. Na 

terenie Gminy jest wiele prac, jakie potrzeba wykonać. 

Wywiązała się dyskusja w tej sprawie.  

Przewodniczący Mirosław Sobczak zauważył, że na dzień dzisiejszy nie uda się 

zakończyć tego konfliktu. Zorganizowane zostanie kolejne spotkanie, na które 

również zostanie zaproszony Pan Grzegorz Czuba, Dyrektor ZGKiM oraz 

Burmistrz. 

Ad2. 

Protokół z poprzedniego posiedzenia odczytano i przyjęto. 

Ad3. 

W dalszej części posiedzenia Komisja zapoznała się z pismem Centrum Kultury, 

Sportu i Rekreacji odnośnie przeprowadzonego przeglądy technicznego placów 

zabaw i zabezpieczenia środków  na naprawy wskazane we wnioskach 

pokontrolnych., załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
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Radny Waldemar Sitek zauważył, że odnośnie tego pisma Komisja Oświaty, 

Kultury i Zdrowia wystosowała wniosek z prośbą o uzupełnienie danych 

dotyczących kwot jakie należy zabezpieczyć na naprawę urządzeń. 

Radny Robert Pacuszka zasugerował, że przy zamawianiu urządzeń na place 

zabaw lepiej zakupić takie, które wykonane są z tworzyw sztucznych, ponieważ 

cechują się one zwiększoną trwałością. Na plac zabaw znajdujący się na osiedlu 

Borki zostały zakupione huśtawki metalowe. 

Przewodniczący Mirosław Sobczak przychylił się do wypowiedzi radnego 

Roberta Pacuszki. Zakup urządzeń z tworzywa sztucznego nie będzie generował 

dodatkowych kosztów w przyszłości.  

Następnie Członkowie Komisji zapoznali się z pismami wystosowanymi przez 

Społeczny Komitet Budowy Ulicy Zasobnej w Chrzęsnem odnośnie udzielenie 

informacji w sprawie planowanej inwestycji na ulicy Zasobnej., załącznik nr 2 do 

niniejszego protokołu. 

W dalszej części posiedzenia odczytano odpowiedź na pismo przedsiębiorcy z 

terenu Gminy Tłuszcz odnośnie wykonania uchwały nr XIII.191.2016 Rady 

Miejskiej w Tłuszczu z dnia 21 czerwca 2016 roku w sprawie zasad i trybu 

korzystania z gminnego obiektu – Stacja zlewna na oczyszczalni ścieków 

komunalnych w Tłuszczu., załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  

Przewodniczący Mirosław Sobczak poinformował, że w części niejawnej 

Komisja zapozna się z dokumentami dostarczonymi przez Dyrektor Biblioteki 

Publicznej w Tłuszczu odnośnie udzielenia informacji na zapytania zawarte we 

wnioskach pokontrolnych z przeprowadzonej w placówce kontroli. Komisja 

zapozna się również z materiałami na najbliższą Sesję Nadzwyczajną Rady 

Miejskiej w Tłuszczu.  

Ad 4.  

Termin kolejnego posiedzenia Komisji ustalono na dzień 5 czerwca 2018r. o 

godzinie 15.00. 

Na tym protokół zakończono. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

    Mirosław Sobczak 
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